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Protokół Nr 3/2019 

sporządzony z posiedzenia Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu 

 Rady Gminy Wierzchlas, które odbyło w dniu  

15 lutego 2019 roku  

 

Początek posiedzenia o godz. 900. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli radni: 

1. Marcin Kowalczyk – Przewodniczący Komisji 

2. Bronisław Światły – Członek 

3. Barbara Żołędziewska  – Członek 

 

Nieobecny radny: 

1. Anna Olejnik – Zastępca Przewodniczącego  

 

Lista obecności radnych uczestniczących w posiedzeniu Komisji stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Spoza rady w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Teresa Nowak – Skarbnik Gminy 

2. Leszek Gierczyk – Sekretarz Gminy  

3. Krzysztof Bednarek – Wójt Gminy  

4. Danuta Urbanik – Inspektor ds. oświaty i kadr  

5. Andżelika Kucharska – Bociąga – Inspektor ds. funduszy  

                                                         europejskich  

6. Monika Krajewska – Mł. referent ds. planowania przestrzennego  

                                     i gospodarki nieruchomościami  

 

 

Ponadto osoby uczestniczące w posiedzeniu Komisji poświadczyły swą 

obecność podpisem na liście obecności osób uczestniczących w posiedzeniu 

Komisji, która stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Posiedzeniu przewodniczył Pan Marcin Kowalczyk – Przewodniczący 

Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu.  

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
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4. Omówienie materiałów na V sesję Rady Gminy Wierzchlas – zaopiniowanie 

projektów uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2019 r., 

b) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchlas na lata 

2019 -2030, 

c) zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej w Łaszewie w filię, 

d) uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Wierzchlesie, 

e) przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie  

Wierzchlas na lata 2019 -2021, 

f) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w Gminie Wierzchlas, 

g) zmiany uchwały w sprawie poboru podatku od nieruchomości, leśnego,  

rolnego w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wynagrodzeń  

za inkaso,  

h) dopuszczenia zapłaty podatków, opłat oraz nieopodatkowanych 

należności budżetowych Gminy Wierzchlas za pomocą innego 

instrumentu płatniczego, w tym instrumentu płatniczego, na którym 

przechowywany jest pieniądz elektroniczny,  

i) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Wierzchlas. 

5. Wyrażenie opinii w sprawie obniżenia kwoty czynszu za wynajmowany 

lokal. 

6. Wyrażenie opinii w sprawie przyłączenia posesji w miejscowości 

Kraszkowice do miejscowości Krzeczów. 

7. Zmiana granic administracyjnych Gminy (odłączenie działek położonych  

w Łaszewie Rządowym i ich przyłączenie do Gminy Pątnów) i związany z tym 

podział drogi. 

8. Wolne wnioski i zapytania.  

9. Zamknięcie posiedzenia.  

 

Zawiadomienie zawierające porządek obrad stanowi załącznik nr 3  

do protokołu.  

 

Przebieg obrad 

Ad. Punkt 1 

Otwarcie posiedzenia i  stwierdzenie prawomocności obrad. 

 Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu otworzył 

posiedzenie Komisji. Stwierdził, że w posiedzeniu  uczestniczy 3 radnych,  

co stanowi kworum, przy którym może obradować Komisja. 
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Ad. Punkt 2 

Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji przedstawił porządek posiedzenia i zapytał, 

czy są uwagi do tego porządku. Radni nie zgłaszali uwag ani dodatkowych 

propozycji zmian, w związku z tym Przewodniczący poddał projekt porządku 

obrad pod głosowanie. Projekt porządku obrad został przyjęty jednogłośnie.   

 

 

Ad. Punkt 3 

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

Przewodniczący Komisji przedstawił Komisji protokół poprzedniego 

posiedzenia Komisji. Radni zapoznali się z jego treścią, nie mieli uwag,  

w związku z tym protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. Punkt 4 

Omówienie materiałów na V sesję Rady Gminy Wierzchlas – 

zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2019 r., 

Skarbnik Gminy Pani Teresa Nowak przypomniała, że z końcem 2018 

roku uległ zmianie harmonogram w związku z inwestycją budowy kanalizacji 

w Wierzchlesie i wówczas środki przeznaczone na to zadanie zostały 

przeniesione do projektu budżetu na 2019 r. Harmonogram opiewa na inną 

kwotę, a ponieważ w budżecie na 2019 r. zaplanowaliśmy wyższą kwotę 

kredytu, na najbliższej sesji musimy dokonać aktualizacji zgodnie  

z harmonogramem wykonywanych robót w terenie. Zwiększamy też limit 

deficytu kredytu na 8 mln 200 tys. zł. (z 6 mln 200 tys. zł).  

W związku z tym konieczne jest wprowadzenie następujących zmian  

w budżecie na 2019 r.: 

 DOCHODY: 

 Zwiększenia: 

- 58.635,72 zł – dotacja z Urzędu Wojewódzkiego na kanalizację  

w Wierzchlesie  

 WYDATKI: 

 Zwiększenia – 2.839.835,71 zł: 

- 2 mln 700 tys. zł – środki własne na budowę kanalizacji, 

- 58.635,72 zł – dotacja z Urzędu Wojewódzkiego na kanalizację  

w Wierzchlesie  
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 Zwiększenia/zmniejszenia: 

- rozstrzygnięto przetarg na budowę trzech dróg gminnych w Kamionie, 

Przywozie i na ul. Ogrodowej w Kraszkowicach. Na budowę drogi w Kamionie 

zaplanowano w budżecie 100 tys. zł, przetarg wyniósł 95.713 zł. W Przywozie 

zaplanowano 300 tys. zł – przetarg wyniósł 278.731,72 zł. W Kraszkowicach 

brakuje nam 31.200 zł , ponieważ zaplanowano 150 tys. zł, przetarg wyniósł 

181.010,50 zł. W związku z tym, aby podpisać umowę na budowę drogi  

na ul. Ogrodowej w Kraszkowicach zabieramy 21 tys. zł, które zostało  

z zaplanowanych środków na drogę w Kamionie i 4.200 zł  z zaplanowanych 

środków w Przywozie. Brakujące 6 tys. zł przerzucamy z dróg różnych  

(z 50 tys. zł zaplanowanych w tym rozdziale).  

 PRZYCHODY: 

 Zwiększenia: 

- 2 mln 700 tys. zł – kredyt. Kwota kredytu zaplanowanego na ten rok wynosiła  

5 mln 300 tys. zł. Jednakże większość robót związanych z kanalizacją zostanie 

wykonana w tym roku, stąd potrzeba zwiększenia kredytu na ten rok (musimy 

zwiększyć udział środków własnych). W 2020 r. dotacja nie ulegnie zmianie, 

natomiast kredyt na rok 2020 zostanie zmniejszony o kwotę 2 mln 700 tys. zł.   

i będzie wynosił 1 mln 100 tys. zł. 

 Zmniejszenia: 

- 6 tys. zł – drogi różne.  

Skarbnik nadmieniła, że w jednym z załączników do uchwały w sprawie  

uchwalenia budżetu odnoszącym się do dochodów z budżetu państwa ulegnie 

zmianie kwota 70.400 zł na 64.800 zł. Do projektu uchwały zostanie  

więc dodany jeszcze jeden załącznik uwzględniający tę zmianę.  

Dochody z budżetu państwa obejmują takie działania jak udostępnienie danych 

osobowych (zaplanowane na ten cel jest 265 zł -  za udostępnienie danych 

wnioskodawca musi zapłacić zgodnie z ustawą 31 zł, z czego 5% zostaje  

w budżecie Gminy, 95% oddajemy państwu) oraz świadczenia rodzinne  

i fundusz alimentacyjny (plan dochodów wynosi 64.800 zł -  60 % plus odsetki 

musimy wysłać do Urzędu Wojewódzkiego, 40 % zostaje w budżecie Gminy).  

Radna Barbara Żołędziewska zapytała o realizację elektryfikacji  

ul. Wieluńskiej i Kasztanowej w Kraszkowicach.  

Skarbnik odpowiedziała, że zadanie to będzie realizowane, jednak  

nie wiadomo jeszcze kiedy. Inwestycja ta jest planowana w budżecie od dwóch 

lat, najpierw wykonano projekt, obecnie nastąpiły problemy z uzgodnieniem  

w sprawie wykonania linii elektrycznych.  

 

Komisja nie miała więcej uwag do projektu uchwały i wniosła o jej 

podjęcie na najbliższej sesji.  
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Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

b) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019-2030, 

Skarbnik Gminy Pani Teresa Nowak poinformowała, że Wieloletnia 

Prognoza Finansowa została dostosowana do zmian w budżecie.  

 

Komisja nie miała uwag do projektu uchwały i wniosła o jej podjęcie  

na najbliższej sesji.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

c) zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej w Łaszewie w filię, 

Sekretarz Gminy Pan Leszek Gierczyk poinformował, że 4 stycznia  

br. odbyło się spotkanie z rodzicami w sprawie przekształcenia Szkoły 

Podstawowej w Łaszewie w filię. W spotkaniu oprócz rodziców dzieci 

uczęszczających do tej szkoły, brały udział również osoby postronne.  

Na spotkaniu odbyło się głosowanie tajne, w którym 21 osób opowiedziało się 

„za” reorganizacją szkoły, a 25 osób (w tym ok. 14 osób postronnych) 

„przeciw”. Zgłoszono postulat utworzenia filii w wymiarze klas I-VI, ale takie 

rozwiązanie jest niemożliwe ze względów prawnych. Według przepisów 

oświatowych szkoły mogą funkcjonować jedynie w systemie klas I-III, I-IV  

lub I-VIII. Zasugerowano się szkołą w Czarnożyłach, gdzie podobno rodzice 

uczniów klas VII i VIII złożyli oświadczenia o skierowaniu dzieci do innej 

szkoły, jednakże takie oświadczenie należy corocznie ponawiać. Może się 

zdarzyć, że jeden z rodziców nie będzie skłonny złożyć takiego oświadczenia  

i wówczas Gmina ma obowiązek zapewnienia nauki w klasie VII czy VIII.  

Obiecaliśmy rodzicom, że zostanie wykonana jadalnia, będą posiłki dowożone 

z Mierzyc. Wiążąca jest dla Gminy opinia Kuratora Oświaty w tej sprawie.  

Przewodniczący Komisji zauważył, że największy wpływ na tę decyzję 

powinni mieć rodzice uczniów uczęszczających do klas I-III i przedszkola. 

Wielu rodziców z Łaszewa posyła swoje dzieci do szkół w Mierzycach  

i Strugach, więc niedługo może okazać się, że dzieci uczęszczających do szkoły 

w Łaszewie w ogóle nie będzie. Przewodniczący poprosił, żeby w przyszłości 

poprawić funkcjonowanie tej placówki o zorganizowanie wspomnianej  

w uzasadnieniu do projektu uchwały jadalni czy lepsze zagospodarowanie 

oddziału przedszkolnego (np. umożliwienie podziału zajęć dla młodszych  

i starszych dzieci przedszkolnych choćby przez kilka godzin w ciągu dnia). 

Wyraził nadzieję, że szkoła przekształcona w filię, jeśli tylko będzie lepiej 

zagospodarowana, utrzyma się dłużej niż tylko przez rok czy dwa. Zaapelował, 
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aby po zmianach nie okazało się przykładowo, że jadalnia będzie 

funkcjonowała przez miesiąc, a 3-4-latki będą miały oddzielne zajęcia tylko 

przez jakiś czas oraz żeby filią kierowała odpowiednia osoba.  

Przewodniczący dodał, że zdaje sobie sprawę z braku możliwości utworzenia 

filii w wymiarze klas I-VI ze względu na brak warunków.  

Sekretarz Gminy nadmienił, że w budżecie gminy zaplanowano środki  

na wykonanie tzw. Eko-pracowni w Łaszewie (40 tys. zł), otrzymaliśmy 

negatywną decyzję, a środki pozostały. Można by spożytkować je  

na inwestycje w Szkole w Łaszewie. Nadmienił, że w Mierzycach zrobiony jest 

projekt przebudowy kuchni, powstała dużo większa jadalnia. Teraz został 

wprowadzony program rządowy umożliwiający uzyskanie środków na remont 

jadalni i można również skorzystać z tego programu, np. kupić sprzęt  

do przewożenia posiłków, zastawę i zmywarkę do korzystania na miejscu.  

W kwietniu złożymy wniosek na 80 tys. zł na przebudowę stołówki  

w Mierzycach (72 miejsca), na urządzenie jadalni można dostać 20 tys. zł. 

Minimalny udział gminy w realizacji tego zadania wynosi 20 %. Ustawa 

nakłada na samorząd obowiązek zapewnienie posiłków dzieciom. Obecnie 

rodzice często zabierają dzieci z placówki o godz. 13 właśnie przez brak 

posiłków. Sekretarz zwrócił uwagę, że w obwodzie Szkoły Podstawowej  

w Łaszewie, który obejmuje miejscowości Łaszew, Łaszew Rządowy i Strugi 

zameldowanych jest na pobyt stały w klasach I-VIII 75 dzieci, chodzi do tej 

szkoły 38 dzieci (w tym 22 jest ze Strug). Uczniowie Szkoły Podstawowej  

w Łaszewie osiągają dobre wyniki w nauce. Rodzice nie posyłają uczniów  

do tej szkoły ze względów organizacyjnych. 

Przewodniczący Komisji zaproponował, żeby zwrócić się do Szkół 

Podstawowych w Toporowie i Łaszewie o przedstawienie Komisji informacji 

na temat pracy wykonywanej przez pomoc nauczyciela w oddziałach 

przedszkolnych tak jak było to robione w ubiegłym roku w przypadku szkół  

w Wierzchlesie, Mierzycach i Kraszkowicach.  

Sekretarz zauważył, że pomoc nauczyciela jest zatrudniona na podstawie 

stosunku pracy, powinna swoje obowiązki wykonywać przez 40 godzin 

tygodniowo.  

W Szkole Podstawowej w Łaszewie uczy 16 nauczycieli, nie wszyscy mają 

cały etat, na 37 dzieci uczęszczających do tej szkoły, to jest bardzo dużo.  

Są 4 sale lekcyjne, zatem organizacja klas I-III byłaby łatwiejsza.  

Sekretarz nadmienił, że mieszkańcy Łaszewa obawiają się, że jest to pierwszy 

krok do zamknięcia tej szkoły, jednakże Wójt na spotkaniu z rodzicami obiecał,  

że w ciągu piastowania przez niego urzędu nie dojdzie do dalszej reorganizacji 

tej placówki. 
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Radna Barbara Żołędziewska zaproponowała, że można by zorganizować 

kolejne spotkanie informacyjne dla rodziców czy mieszkańców w tej sprawie.  

Sekretarz Gminy powiedział, że po uzyskaniu pozytywnej opinii ze strony 

Kuratorium, należałoby podjąć od razu jakieś kroki w celu realizacji propozycji 

zawartych w uzasadnieniu do uchwały, tak aby jeszcze przed podjęciem 

ostatecznej decyzji z maju, ludzie widzieli, że decyzja ta nie jest tylko  

na papierze, jest realna, a szkoła nie zostanie zlikwidowana. 

Nadmienił, że w Szkole w Mierzycach zorganizowany zostanie dzień otwarty, 

natomiast niedługo ruszą projekty unijne dla szkół, będą nowe pracownie 

informatyczne w Wierzchlesie, Kraszkowicach i Mierzycach. Zorganizowane 

zostaną kółka wyrównawcze i kółka zainteresowań dla uczniów. 

Przewodniczący Komisji nadmienił, że w przypadku rozwoju szkoły, wielu 

rodziców deklaruje ponowne przeniesienie swoich dzieci do tej placówki.  

Radna Barbara Żołędziewska zauważyła, że mieszkańcy błędnie wnioskują  

na podstawie niedoprecyzowanych informacji, że chodzi o likwidację szkoły. 

Mają poczucie, że ktoś chce im coś zabrać. W momencie, kiedy zauważą,  

że coś dzieje, realizowane są plany ujęte w uzasadnieniu do uchwały,  

z pewnością przekonają się, że jest to słuszna decyzja.  

Przewodniczący zapytał, czy Kuratorium wyrażało już podobne opinie 

odnośnie przekształcenia placówek w stosunku do szkół z innych terenów 

Polski.  

Sekretarz odpowiedział, że wedle jego wiedzy Kurator jest niechętny 

wszelkim przekształceniom związanym z placówkami oświatowymi, jednakże 

wsłuchuje się w argumenty. Duże znaczenie ma w tym względzie polityka, 

ponieważ Minister Edukacji obiecała, że na skutek reform szkolnictwa,  

nie dojdzie do zwolnień nauczycieli. W skali kraju sprawy te bilansują się – na 

pewno były pojedyncze zwolnienia, ale w niektórych placówkach zwiększono 

liczbę etatów. Jest dużo takich wniosków do Kuratorium odnośnie reorganizacji 

placówek oświatowych. Podsumował, że nasz wniosek jest merytorycznie 

uzasadniony.  

Sekretarz nadmienił, że należy również zadbać o współpracę nauczycieli  

z rodzicami, żeby rodzice czuli się potrzebni i byli zaangażowani w życie 

szkoły.  

Przewodniczący zauważył, że w sytuacji, gdy zostałaby utworzona 6-klasowa 

szkoła, za 2 lata będą 3 „zerowe” roczniki na 6 klas i wówczas placówka sama 

będzie zmierzać do wygaśnięcia. Sekretarz dodał, że wówczas może zabraknąć 

godzin na etaty dla nauczycieli, powstanie wówczas bałagan organizacyjny.  

Przewodniczący nadmienił, że poziom nauczania w Szkole w Łaszewie  

jest bardzo wysoki, dzieci, które później chodziły do ówczesnego Gimnazjum  
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w Mierzycach zawsze wyróżniały się pod względem wiedzy. Nikt nie ma więc 

żadnych uwag do sposobu nauczania przez nauczycieli.  

 

Komisja nie miała więcej uwag do tematu i wniosła o podjęcie stosownej 

uchwały na najbliższej sesji.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

d) uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

            w Wierzchlesie, 

 

Komisja zapoznała się z projektem uchwały, nie miała uwag i wniosła  

o podjęcie uchwały na najbliższej sesji.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

e) przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie  

Wierzchlas na lata 2019 -2021, 

 

Komisja zapoznała się z projektem uchwały, nie miała uwag i wniosła  

o podjęcie uchwały na najbliższej sesji. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

f) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w Gminie Wierzchlas, 

 

Komisja zapoznała się z projektem uchwały, nie miała uwag i wniosła o jej 

podjęcie na najbliższej sesji. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

g) zmiany uchwały w sprawie poboru podatku od nieruchomości, 

leśnego, rolnego w drodze inkasa oraz określenia inkasentów  

i wynagrodzeń za inkaso, 

Sekretarz Gminy Pan Leszek Gierczyk poinformował, że uchwała  

ta wskazuje imiennie inkasentów do poboru podatków, w naszym przypadku  

są to sołtysi. Na skutek przeprowadzenia wyborów sołeckich w poszczególnych 

sołectwach, zmienili się sołtysi sołectw Jajczaki i Wierzchlas A.  
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Komisja nie miała uwag do projektu uchwały i wniosła o jej podjęcie  

na najbliższej sesji. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

h) dopuszczenia zapłaty podatków, opłat oraz nieopodatkowanych 

należności budżetowych Gminy Wierzchlas za pomocą innego instrumentu 

płatniczego, w tym instrumentu płatniczego, na którym przechowywany 

jest pieniądz elektroniczny, 

 

Komisja zapoznała się z projektem uchwały, nie miała uwag i wniosła o jej 

podjęcie na najbliższej sesji. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

 

i) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Wierzchlas, 

Przewodniczący Komisji OZKiS poinformował, że Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji rozpatrywała sprawę na posiedzeniu Komisji w dniu  

20 grudnia 2018 r., przeprowadziła rozpoznanie w terenie i wysłuchała 

wyjaśnień rodziców skarżącej. Po szczegółowej analizie Komisja uznała skargę  

za bezzasadną. 

Następnie Przewodniczący odczytał protokół z posiedzenia Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji.  

 

Komisja nie miała uwag do projektu uchwały i wniosła o jej podjęcie  

na najbliższej sesji.  

 

Skarga stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

 

Ad. Punkt 5 

Wyrażenie opinii w sprawie obniżenia kwoty czynszu  

za wynajmowany lokal. 

Młodszy referent ds. planowania przestrzennego i gospodarki 

nieruchomościami Pani Monika Krajewska poinformowała, że do Rady 

Gminy wpłynęła dwa wnioski z prośbą o obniżenie czynszu – od pani …….  

i pani ………. które prowadzą działalność gospodarczą. 

Wnioskują z uwagi na pojawiającą się konkurencję, niskie obroty. Zaznaczyła, 

że niemożliwe jest obniżenie czynszu ze względu na brak uchwały, która 
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określałaby zasady odnośnie tej kwestii. Jednakże nawet w przypadku 

uchwalenia odpowiednich przepisów, narastająca konkurencja i tak nie stanowi 

przesłanki do obniżenia czynszu. Podkreśliła, że jedyne wyjście to rozwiązanie 

umowy i określenie nowej stawki bazowej w naszej uchwale, którą 

podejmujemy co 5 lat. W uchwale tej występuje punkt określający warunki 

obniżenia czynszu, ale w odniesieniu do stawki bazowej. Stawka bazowa 

również musi zostać ustalona w trybie określonych przepisów. Zatem cała 

procedura musi być przeprowadzona od nowa - ogłoszenie przetargu i ustalenie 

nowej stawki bazowej. Nie można tego dokonać w trakcie trwania umowy. 

Umowa pani ……….. obowiązuje do czerwca 2020 r., z kolei pani ……. 

ma podpisaną umowę na czas nieokreślony. Odmienne kwoty czynszu  

w przypadku wnioskodawczyń wynikają z faktu, że były to kwoty 

wylicytowane w przetargu. Zgodnie z umową czynsz wzrasta corocznie  

o wskaźnik inflacji (np. o 1,6%, 2,3%).  

Monika Krajewska zauważyła, że jeśli Gmina nie podejmie jakichś kroków  

w tym zakresie, a nikt inny nie zgłosi się do przetargu, nieruchomość  

ta pozostanie niezagospodarowana i wówczas Gmina utraci jakiekolwiek 

dochody z tego tytułu. 

 

Po szczegółowej analizie Komisja zaproponowała, aby zasugerować 

wnioskodawczyniom rozwiązanie umowy, a następnie ponowne 

przystąpienie do przetargu.  

 

Kopie wniosków stanowią załącznik nr 14 do protokołu. 

 

 

Ad. Punkt 6 

Wyrażenie opinii w sprawie przyłączenia posesji w miejscowości 

Kraszkowice do miejscowości Krzeczów. 

Sekretarz Gminy poinformował, że nie jest to łatwa procedura. 

Nadmienił, że pracownik Urzędu zajmujący się planowaniem przestrzennym 

Monika Krajewska rozmawiała z geodetą powiatowym, który poinformował,  

że takich zmian dokonuje się jedynie przy okazji modernizacji geodezyjnej 

całej miejscowości, w innym przypadku decyzja będzie odmowna. Ten obszar 

należał wcześniej do Krzeczowa, jednak z jakichś powodów przy okazji 

nadawania ulic został włączony w teren miejscowości Kraszkowice.  

Sekretarz nadmienił, że zmiana geodezyjna łączy się nie tylko ze zmianą 

adresu zamieszkania, ale przede wszystkim ze zmianami numeracji działek, 

których ewidencja znajduje się w Starostwie. Wszystkie obecnie występujące 
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systemy, np. Geoportal działają na podstawie tych danych. Dodał, że jedyne  

co możemy zrobić to przyłączyć te posesje do sołectwa Krzeczów.  

Radna Barbara Żołędziewska zauważyła, że na ul. Kasztanowej  

w Kraszkowicach, gdzie znajdują się posesje m.in. p. ………… i p. ……… 

występuje dość duży problem z dojazdem, np. karetki do posesji. Ulica ta nie 

jest oznakowana, nie wiadomo jest, że jest to ulica Kasztanowa. Należało by na 

początku tej ulicy umiejscowić tablicę z nazwą ulicy, a następnie w okolicach 

posesji p. …………  umieścić strzałki z informacją z numeracją domów oraz  

o kontynuacji tej ulicy. Ważne, aby znajdowała się informacja, że należy jechać 

jeszcze kilometr za oznaczeniem i że znajdują się tam jeszcze dwie posesje. 

Ponieważ za p. …………. przez kilka kilometrów ciągnie się las i każdy, kto 

tamtędy jedzie sądzi, że to już koniec miejscowości.  

Sekretarz odpowiedział, że jeśli chodzi o tego typu sprawy, to nie jest 

problem. Nadmienił, że większym problemem jest brak numeracji na posesjach.  

Podsumował, że ze względów formalnych zostanie przesłany wniosek  

do Starostwa, jednakże odgórnie wiemy, że otrzymamy odpowiedź odmowną. 

Przewodniczący nadmienił, że warto byłoby zaapelować do mieszkańców  

w formie kurendy o umiejscowienie numeracji na posesjach.  

Młodszy referent ds. planowania przestrzennego Monika Krajewska 

wskazała działkę p. ………….  na mapie. Poinformowała, że z  mapy wynika,  

że dokonanie zmiany dotyczyłoby kilku działek. Skoro te działki były 

wcześniej przyłączone do Krzeczowa, a teraz należą do Kraszkowic, był w tym 

jakiś zamysł. Nadmieniła, że jedynie p. ………… złożyła wniosek w tej 

sprawie, nie odniósł się natomiast do tej sytuacji p. ………….., który również 

mógłby być zainteresowanym tą sprawą.  

 

Po szczegółowej analizie Komisja nie wyraziła zgody na odłączenie działki  

od Kraszkowic i włączenie jej do Krzeczowa.  

 

Kopia wniosku stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Mapy stanowią załącznik nr 16 do protokołu. 

 

 

Ad. Punkt 7 

Zmiana granic administracyjnych Gminy (odłączenie działek położonych  

w Łaszewie Rządowym i ich przyłączenie do Gminy Pątnów)  

i związany z tym podział drogi. 

Młodszy referent ds. planowania przestrzennego i gospodarki 

nieruchomościami Pani Monika Krajewska przypomniała, że sprawa była 

omawiana na posiedzeniach komisji kilka miesięcy temu i dotyczy odłączenia 
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kilku działek położonych w Łaszewie Rządowym i przyłączenie ich do gminy 

Pątnów. Wystąpiła sprawa podziału drogi, co generuje koszty. Rada Gminy 

pozytywnie zaopiniowała odłączenie działek, jednakże wnioskowała  

o przeniesienie wszelkich kosztów na gminę Pątnów.  

Nadmieniła, że dzwoniła do Ministerstwa Spraw Wewnętrznych, które 

dokonuje takiego podziału i otrzymała informację, że  niekoniecznie ten podział 

musi być dokonany teraz, jednakże bez udziału geodety się nie obędzie, 

ponieważ należy konkretnie wskazać znaczniki graniczne i powierzchnię tej 

drogi. Podział drogi to koszt ok. 2.000 zł. 

Młodszy referent Monika Krajewska wskazała drogę przeznaczoną  

do podziału na mapie. Gmina Pątnów zwróciła się o podział kosztów. 

Mieszkańców zameldowanych na pobyt stały jest 7. Podatki w ciągu roku 

wyniosą ok. 1.000 zł.  

Po szczegółowej analizie Komisja podtrzymała opinię, aby koszty zmiany 

granic administracyjnych, w tym podziału drogi poniosła Gmina Pątnów.  

Mapy stanowią załącznik nr 17 do protokołu.  

 

Ad. Punkt 8 

Wolne wnioski i zapytania. 

1. Komisja zapoznała się z wnioskiem Dyrektora Zespołu Szkolno-

Przedszkolnego w Wierzchlesie o zorganizowanie pomocy nauczyciela, zajęć 

rewalidacyjnych, zajęć dydaktyczno-wyrównawczych oraz terapii 

logopedycznej dla jednego z uczniów szkoły, który posiada orzeczenie  

o niepełnosprawności.  

Inspektor ds. oświaty i kadr Pani Danuta Urbanik poinformowała,  

że Gmina ma obowiązek zabezpieczenia środków na organizację tego typu 

zajęć. Orzeczenie zostało wydane niedawno. W sytuacji, w której dziecko to 

byłoby zgłoszone do SIO, wówczas otrzymalibyśmy w styczniu subwencję  

w kwocie 4.630 zł miesięcznie. Obecnie powinniśmy zapewnić wnioskowaną 

pomoc ze środków z budżetu gminy do końca 2019 r., ponieważ dziecko to 

zostanie wykazane w SIO  dopiero we wrześniu br. i wówczas otrzymamy 

subwencję w styczniu 2020 r. Część wnioskowanych godzin być może zapewni 

poradnia psychologiczno-pedagogiczna, jednakże ich odpowiedź dopiero 

pojawi się w okolicach 25 lutego br.  

Przewodniczący zapytał, co przypadku gdy gmina nie ma środków  

na zapewnienie wnioskowanej pomocy. 

Sekretarz odpowiedział, że może dojść do wizytacji Kuratorium, które 

stwierdzi, że nie jest realizowane orzeczenie lub jest tylko w części 
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realizowane. Dyrektor zawsze może posłużyć się argumentem, że złożył 

stosowny wniosek do Wójta i Rady. Nie można tego traktować jednak jako 

rażącego naruszenia prawa. Sekretarz nadmienił, że zdaniem Wójta 

maksymalnie możemy przyznać 5 godzin. Nie wiadomo jednak, jak w takim 

razie rozdysponować te godziny na wnioskowane zajęcia.  

Przewodniczący zaproponował, że zasadne wydaje się przyznanie tych  

5 godzin na zajęcia rewalidacyjne, nie zaś na nauczyciela wspomagającego, 

który poświęcałby w takim razie czas jedynie 1 godz. dziennie.  

Pani Danuta Urbanik nadmieniła, że poradnia jest w stanie zagwarantować 

jedynie 2 godziny – w ramach terapii psychologicznej oraz zajęć rozwijających 

umiejętności społeczno-emocjonalne.  

Przewodniczący zaproponował, aby w tym roku zrezygnować z pomocy 

nauczyciela wspomagającego, zapewnić go w przyszłym roku. Zapytał,  

czy w Szkole tej uczą nauczyciele, którzy mogliby się zająć prowadzeniem tego 

typu zajęć. Pani Urbanik odpowiedziała, że tak. Nadmieniła, że po wstępnych 

obliczeniach, aby opłacić 10 godz. zajęć Gmina musiałaby zabezpieczyć środki  

w kwocie 1.500 zł miesięcznie, co daje 15.000 zł rocznie.  

Sekretarz nadmienił, że dyrektor powinien też we własnym zakresie szukać 

godzin, np. świetlicowych dla tego ucznia.  

 

Po szczegółowej analizie Komisja zaproponowała przyznanie 5 godzin 

tygodniowo do dyspozycji dyrektora.  

 

Wniosek wraz z kopią orzeczenia stanowią załącznik nr 18 do protokołu.  

 

2. Komisja zapoznała się z wnioskiem Klubu Sportowego Oldboy Orlik 

Wierzchlas w sprawie zapewnienia transportu busem gminnym na turniej piłki 

siatkowej w Polańczyku. Wójt Gminy odniósł się do tego wniosku i zaznaczył, 

że Gmina nie może wynająć nikomu własnego autokaru, bo nie prowadzi 

działalności (nie można wystawić faktury). Jeżeli jednak wyrazilibyśmy  

na to zgodę, wówczas szkoły oraz inne kluby również zaczęłyby się ubiegać  

o tego typu pomoc. Dodatkowo w budżecie zabezpieczone zostały środki  

dla tego klubu sportowego w wysokości 4.000 zł, zatem posiadają niezbędne 

fundusze na realizację własnych celów.  

Wójt Gminy dodał, że jest to problematyczne ze względu na pracę kierowcy, 

który w wiosennej porze roku jest niezbędny, tymczasem jego praca zostanie 

zastopowana na ok. tydzień.  

Wójt zaproponował, że można byłoby ewentualnie umożliwić klubowi 

jednodniowy wyjazd na mecz.  

Przewodniczący zaznaczył, że lepiej nie robić precedensu.  
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Komisja nie wyraziła zgody na udostępnienie autokaru.  

 

Wniosek stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  

 

3. Komisja zapoznała się z wnioskiem mieszkańców ul. Południowej  

w Wierzchlesie w sprawie budowy chodnika. Wójt Gminy nadmienił,  

że Starostwo nierzetelnie wykonuje swoje obowiązki odnośnie dróg 

powiatowych w gminie Wierzchlas, czego przykładem jest inwestycja budowy 

chodnika w Przycłapach, która jest odwlekana przez Starostwo już dwa lata.  

Wójt dodał, że zwrócił się do Starosty z zaproszeniem na najbliższą sesję, 

jednakże nie jest pewne, czy się pojawi. Zauważył, że sprawami dróg gminnych 

coraz bardziej interesują się środki masowego przekazu, których 

przedstawiciele często uczestniczą w zebraniach wiejskich. Wójt nadmienił,  

że chciałby na sesji zaproponować Staroście rozpoczęcie projektowania  

i wykonywania niektórych inwestycji przy udziale środków zarówno 

powiatowych, jak i gminnych. Gmina może partycypować w kosztach,  

ale wszelkie formalności są obowiązkiem Starostwa (zlecenie wykonania 

projektu, wydania pozwolenia na budowę, ogłoszenie przetargu, 

wykonawstwo).  

Wójt nadmienił, że zadań w obrębie dróg powiatowych jest bardzo wiele:  

w Przycłapach (300 metrów chodnika), na ul. Południowej w Wierzchlesie (300 

m), na ul. Olewińskiej w Wierzchlesie (1300 m). Na ul. Olewińskiej jest trudna 

sytuacja, ponieważ nie ma możliwości odprowadzenia wody burzowej i dokąd 

nie powstaną rowy melioracyjne na polach (a one idą przez pola po skosie  

i ludzie nie będą chcieli tego wykonać) jest to zadanie niewykonalne. Musi 

zostać skanalizowana woda burzowa albo poprzez kolektor burzowy,  

albo ściek przykrawężnikowy. Przy tak dużym obszarze ściek krawężnikowy 

jest niebezpieczny, gdyż przy nawałnicach gromadziłaby się duża masa wody, 

która zalałaby całą drogę.  

Wójt zwrócił uwagę na drogę powiatową w Krzeczowie. Powiedział,  

że występuje tam ok. 170 m chodnika, są to bardzo trudne warunki, jest  

to droga pod górę w kierunku cmentarza. W Krzeczowie również zgłaszano 

pomysł budowy chodnika w kierunku ośrodka „Ritmo”, czyli od ul. 

Ogrodowej. Również zgłaszano potrzebę kontynuacji chodnika w Przywozie 

Górnym wzdłuż cmentarza w Mierzycach aż do skrzyżowania.  

Jest to łącznie ok. 3 km dróg. Trzeba byłoby się z tym zmierzyć, zacząć  

od czegokolwiek.  

 

Wniosek stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  
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4. Komisja zapoznała się z wnioskiem mieszkańców Strug i Jajczak w sprawie 

wykonania placu zabaw i mini siłowni napowietrznej zgłoszonym na zebraniu 

wiejskim w tych miejscowościach.  

Inspektor ds. funduszy europejskich Pani Andżelika Kucharska- Bociąga 

poinformowała, że na wykonanie siłowni zabezpieczono środki w kwocie  

37 tys. zł, jednak wniosek będzie dopiero składany, ponieważ nie było jeszcze 

naboru. Jest to miejsce sportowo-rekreacyjne, zatem musi być wykonany plac 

zabaw z siłownią.  

 

Wniosek stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  

 

 

Ad. Punkt 9 

Zamknięcie posiedzenia  

 Przewodniczący Komisji stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany,  

w związku z tym zamknął posiedzenie Komisji.  

Obrady zakończono o godz. 1130. 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

 

 

Protokołowała:              

Młodszy referent              Przewodniczący Komisji OZKiS 

 

Kinga Raducka                 Marcin Kowalczyk      

    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


